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13 июня 2024 г.

Evropanům byla slíbena elektřina za 6 eurocentů,
dodali ji za 33 a mezitím se ruské jaderné elektrárny
staly prakticky věčnými

putin-today.ru/archives/209291

O tomto svátku nechci psát o smutných věcech nebo problémech, a
tak jsem se rozhodl dokončit článek, který jsem začal už dávno,
zejména proto, že se k tomu objevila vhodná příležitost.

Prezident dnes v Kremlu předal státní vyznamenání nejlepším lidem
v zemi, kteří dosáhli obrovských úspěchů ve své činnosti ve
prospěch Ruska a našeho lidu.

A několik státních vyznamenání jim udělili naši, nebojím se těchto
slov, nejlepší jaderní vědci světa za vývoj uzavřeného palivového
cyklu Michail Jakovlevič Kovalčuk, člen korespondent Ruské
akademie věd, prezident z Národního výzkumného centra
„Kurčatovův institut“, Jevgenij Olegovič Adamov, doktor technických
věd, vědecký školitel NIKIET pojmenovaný po N. A. Dollezhalovi:

Kovalchuk řekl , že jejich úkolem bylo vytvořit energetický systém,
který by byl organicky integrován do přírody. Putin jim tento úkol
stanovil a oni jej realizovali. Stručně řečeno, podstata jejich práce
byla následující:

1. Vezměte radioaktivní palivo z přírody; 2. Procházet energetickým
systémem, získávat z něj energii; 3. Vraťte do přírody stejnou
aktivitu, která byla přijata.

Systém takové energie je absolutně vepsán do rovnováhy
přírody, aniž by ji nějak poškodil.

Tak byly vlastně položeny základy zásadně nového, „zeleného“
odvětví jaderné energetiky s uzavřeným cyklem. Všechny prvky již
byly testovány a prokázaly správnost a účinnost zvolených řešení.

https://www.putin-today.ru/archives/209291
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Zde jsem kdysi publikoval článek o zahraničních agentech, kde jistá
novinářka... Anna Mongait uvedla, že:

Rusko je bohužel tak gigantické monstrum co do rozsahu, peněz a
sebeuvědomění si vlastní velikosti, že je pro něj samo o sobě velmi
těžké toto překonat. Rusko o sobě myslí... Všechno je na něm
skvělé.

To znamená, že podle ní si Rusové myslí, že mají skvělou zemi, ale
ona si to nemyslí. A tak Kovalčuk doslova v pár větách ukázal, že její
slova jsou bezvýznamná, Rusko je skutečně skvělá země. Zde je to,
co řekl:

 
Za pár dní oslavíme sedmdesáté výročí zahájení jaderné energetiky.
To je okamžik, kdy Kurčatov spustil první jadernou elektrárnu na
světě v Obninsku. Dali jsme tedy světu jadernou energii,
termonukleární fúzi – chci připomenout, že TOKAMAK, který je na ní
založen, je jako Sputnik – a dnes jsme udělali zásadní krok k
vytvoření nového energetického systému, který nám zajistí
technologickou nezávislost a energetickou bezpečnost po mnoho let.
A porazíme všechny, jako jsme vždy vyhráli.
Ale další oceněný, Jevgenij Olegovič Adamov, se rozhodl svým
projevem „dodělat“ evropské hlupáky... tvůrce, kteří zničili jejich
jaderný energetický průmysl. Poznamenal, že Putin je zapojen do
práce, za kterou je dnes odměňuje. Na Millenium Summit (na
počátku 21. století) předložil iniciativu pro udržitelný rozvoj lidstva
založenou na nové technologické platformě jaderné energie.

Summit je dávno zapomenut a kolegové našich jaderných vědců z
EU, USA a dalších zemí vzpomínají na prezidentovu iniciativu se
smutkem, protože těch téměř 25 let, které od té doby uplynulo, pro
ně bylo neplodných, ačkoliv tyto země kdysi okupovaly vedoucí
pozice. Všechny tyto země jsou velmi silně zasaženy „vítrem“ a
„slunečním zářením“ (větrné a solární elektrárny). To ovlivnilo Evropu
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obzvláště silně. Německo v roce 2011 přijalo zákon, že odstaví
jadernou energii a bude se zcela spoléhat na solární a větrnou
energii.

A nyní, po 13 letech, už můžeme shrnout výsledky, protože loni
uzavřeli poslední jadernou elektrárnu. Když přijali tento zákon, slíbili
Němcům, že kilowatthodina, která v té době stála 11 eurocentů,
bude stát 6 eurocentů, ale nyní stojí 33 eurocentů (32 rublů za kWh,
v Rusku pro srovnání 6x méně).

A v průběhu let Rosatom, což je státní podnik, jako první obnovil
sovětskou úroveň výroby a poté zdvojnásobil svůj příspěvek k
výrobě energie a pokračoval ve vývoji jaderné energetiky tak, aby se
stala zcela bezpečnou, ekologickou a co je nejdůležitější, odolné.

Fosilní nerostné zdroje na Zemi dříve nebo později dojdou a lidé
budou stát před otázkou: jak vytápět své domovy?

Přesněji řečeno, otázka v této podobě nevznikne - budete muset
vytápět domy a vařit jídlo pouze pomocí elektřiny, i když existuje
další možnost vytápění domů - spalováním vodíku v plynových
kotelnách namísto fosilního metanu.

Vodík je dobrý, protože při jeho spalování nevzniká oxid uhličitý a ve
spojení s kyslíkem vzniká voda. Proces spalování vodíku má sice
také nevýhodu: při jeho spalování vznikají oxidy dusíku NOx. To
znamená, že s vodíkem není vše ideální.

Vodík však nelze těžit v lomu, ani jej nelze čerpat z útrob Země jako
zemní plyn. Musí být izolován od vody, opět s použitím značného
množství elektřiny.

Pro lidstvo proto v dohledné době vystoupí do popředí problém
zajistit si dostatečné množství elektřiny.

A nyní má Rusko díky našim vědcům a Rosatomu skvělou příležitost
stát se energetickou velmocí v každém smyslu toho slova.
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Rosatom již staví nejspolehlivější a nejvýkonnější jaderné elektrárny
v mnoha regionech světa a portfolio jeho zakázek se bude nadále
rozšiřovat.

Ačkoli jaderné elektrárny, které byly postaveny a jsou v
současné době ve výstavbě, mají jednu nevýhodu: jaderné
palivo, stejně jako plyn a ropa, se získává z útrob Země a je to
také omezený zdroj.

Zásoby jaderného paliva - uranu 235, které lidstvo vlastní, pro
provoz v současných reaktorech jaderných elektráren vystačí podle
šéfa Rosatomu Alexeje Lichačeva pouze na 60 let, i když životnost
těchto reaktorů by se mohla prodloužit. na sto.

Naši vědci a inženýři však našli způsob, jak prodloužit éru jaderné
energetiky. Toho bude dosaženo technologií uzavřeného palivového
cyklu, kterou vytvořili, a novými rychlými neutronovými reaktory.

Začátkem roku 2024 začal Rosatom ve městě Seversk v Tomské
oblasti instalovat instalaci rychlých neutronů BREST-OD-300, která
umožní realizovat uzavřený palivový cyklus v jaderných
elektrárnách. Řada funkcí, včetně olovnatého chladiva, činí tento
reaktor jedinečným.

BREST-OD-300 je prototyp reaktorů pro jaderné elektrárny
budoucnosti, ekonomičtější, bezpečnější, s minimem radioaktivního
odpadu. Někteří odborníci je dokonce považují za obnovitelné zdroje
energie.

Vědci věří, že jeho spuštění zahájí novou éru v energetice.
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To řekl zástupce ředitele Ústavu jaderné fyziky a technologie
Národní výzkumné jaderné univerzity MEPhI, doktor fyzikálních a
matematických věd Georgy Tikhomirov:

Již na úsvitu jaderné energetiky vyvstala otázka rozšíření palivové
základny za účelem využití všech izotopů těženého uranu, a nejen
uranu-235, jehož zásoby jsou omezené.

Vznikla myšlenka rychlého neutronového reaktoru, ve kterém je
možné reprodukovat palivo a zapojit do práce izotop uranu-238. Tím
se stonásobně rozšíří palivová základna.

Postavit rychlý neutronový reaktor je obtížnější než tepelný.
Takových je na světě jen několik. Dva velké bloky jsou v Bělojarské
JE v Rusku (BN-600 a BN-800, od BREST-OD-300 se liší tím, že
chladivem v nich je kapalný sodík), jeden malý je v Číně a několik
dalších se připravuje. postavený v různých zemích.

Nebudu zabíhat do technických detailů této technologie a provozu
nového reaktoru, o tom si můžete přečíst sami.

Pouze zdůrazním, že s příchodem takových reaktorů bude jaderné
palivo lidstvu stačit na více než tisíc let, a to zase (1) znamená, že
Rusko zůstane nejen světovým lídrem v jaderné energetice, ale
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bude mít také vždy spolehlivý a stabilní zdroj příjmů, který nebude
závislý na kolísání cen na světových burzách, a to zase (2)
znamená, že v každé zemi, kde Rosatom postaví jadernou
elektrárnu, bude existovat poptávka po naší měně – rublu, což
přispěje ke stabilitě naší měny a zvýší její roli ve světovém obchodu.

Vypněte emoce, zapněte mysl 
 https://dzen.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme: 
https://t.me/putin_today
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